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Protokół posiedzenia nr 76/2023 

Komisja Gospodarki Komunalnej RM 

w dniu 24 stycznia 2023 r. Ratusz, od godz. 15.30 do 16.30 

Skład komisji - 8 radnych zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, obecnych 8 członków – lista obecności 

stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

Zastępca  Burmistrza – Maciej Wróbel  

Sekretarz Miasta – Halina Kuriata  

Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec  

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska – Monika Bepirszcz – Wingrowicz  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kętrzynie – Katarzyna Hoszkiewicz  

Ad. pkt 1.  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej RM Wioletta Czech, która 

powitała zebranych i stwierdziła prawomocność obrad.  

Ad. pkt 2. 

Następnie przewodnicząca obrad przedstawiła poniższy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.   

3. Opinia projektu uchwały w sprawie:  

3.1. przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programów: „Opieka 

Wytchnieniowa” – edycja 2023„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023 

realizowanych ze środków Funduszu Solidarnościowego. 

3.2. zmiany uchwały Nr IV/33/2018 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 20 grudnia 2018 r. w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego oraz określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

3.3. wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Miasta Kętrzyn.  

3.4. zmiany uchwały nr XXVIII/164/16 z dnia 13 października 2016r. w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyn. 

3.5. zmiany uchwały nr VII/58/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 21 lutego 2019r. w 

sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 

komunalnych oraz nieczystości ciekłych. 

3.6. zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034. 

3.7. zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023.  

3.8. przedłużenia terminu rozpatrzenia wniosku. 

4. Omówienie planu pracy komisji na I półrocze 2023r. 

5. Opinia projektu stanowiska w sprawie zapoznania się z planami pracy komisji 

stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie na I półrocze 2023r. 

6. Opinia projektu stanowiska w sprawie niesłusznych roszczeń przedszkoli 

niepublicznych  

za lata 2009-2016. 

7. Informacja o działalności Komisji Mieszkaniowej Rady Miejskiej w Kętrzynie za 
2022 rok. 
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8. Informacje, zapytania i wolne wnioski. 

9. Przyjęcie protokołu nr 74/2022. 

10. Przyjęcie protokołu nr 75/2023. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli zmian do przedstawionego porządku obrad. Przewodnicząca Komisji 

poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad, przy udziale 8 członków  w głosowaniu 8 głosów 

„za” – porządek został przyjęty. 

Ad. pkt 3. Opinia projektu uchwały w sprawie:  

3.1 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kętrzynie Katarzyna Hoszkiewicz omówiła 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programów: „Opieka 

Wytchnieniowa” – edycja 2023 „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023 

realizowanych ze środków Funduszu Solidarnościowego. Poinformowała, że programy zostały 

opracowane przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej i kierowane są do: „Opieka 

Wytchnieniowa” – do członków rodzin lub opiekunów sprawujących bezpośrednią opiekę nad dziećmi  

z orzeczeniem o niepełnosprawności lub osobami posiadającymi orzeczenie o znacznym stopniu 

niepełnosprawności, które wymagają usługi opieki wytchnieniowej. Celem Programu jest wsparcie 

członków rodzin lub opiekunów sprawujących bezpośrednią opiekę nad ww. osobami                               

z niepełnosprawnością. Będzie on realizowany w formie świadczenia usługi opieki wytchnieniowej          

w ramach pobytu dziennego i pobytu całodobowego. „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023 - do: dzieci do 16 roku życia z orzeczeniem o niepełnosprawności łącznie ze wskazaniami: 

konieczności stałej lub długotrwałej opieki lub pomocy innej osoby w związku ze znacznie ograniczoną 

możliwością samodzielnej egzystencji oraz konieczności stałego współdziałania na co dzień opiekuna 

dziecka w procesie jego leczenia, rehabilitacji i edukacji; osób niepełnosprawnych posiadających 

orzeczenie o umiarkowanym lub znacznym stopniu niepełnosprawności albo orzeczeniem 

równoważnym, które wymagają usługi asystenta w wykonywaniu codziennych czynności oraz 

funkcjonowaniu w życiu społecznym.  

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodnicząca Komisji 

przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale 8 członków obecnych na sali            

w głosowaniu 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.2 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kętrzynie Katarzyna Hoszkiewicz omówiła 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/33/2018 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 20 

grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego oraz określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodnicząca Komisji 

przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  8 członków obecnych na sali            

w głosowaniu 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.3 Radni zapoznali się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 

Miasta Kętrzyn. Herb miasta Kętrzyn zostanie wykorzystany na magnesie przedstawiającym Miasto 

Kętrzyn, w ramach ogólnopolskiego programu turystycznego – „Magnes dla Turysty – tu byłem … „. 

Celem programu jest ożywienie ruchu turystycznego poprzez zaplanowane wycieczki szlakiem 

magnesów. Jest on wsparty stroną internetową z wyszukiwarką miast, która ułatwia odnajdywanie 

miejsc dostępu magnesów i zachęca do osobistego pobytu turysty -kolekcjonera w danym mieście. 

Następnie Przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  

8 członków obecnych na sali w głosowaniu 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.4 Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska Monika Bepirszcz – 

Wingrowicz omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/164/16 z dnia 13 

października 2016r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyn. 

Poinformowała, że prawo wodne oraz niektórych innych ustaw  zobowiązano Rady gmin do 

modyfikacji  m.in. regulaminów utrzymania czystości i porządku na terenie gminy. Jedna                   
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z istotniejszych zmian, jakie wprowadziła nowelizacja, to modyfikacja definicji nieczystości ciekłych. 

Mianowicie jej zakres rozszerzono o ścieki z osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Tym samym obecnie za nieczystości ciekłe uznajemy ścieki gromadzone nie tylko                  

w zbiornikach bezodpływowych ale także w osadnikach w instalacjach przydomowych oczyszczalniach 

ścieków. Nowe rozwiązania prawne wymuszają zmiany legislacyjne w obowiązującej na terenie gminy 

uchwale. 

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodnicząca Komisji 

przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  8 członków obecnych na sali            

w głosowaniu 7 głosów „za” , 1 głos „wstrzymujący się” - pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.5 Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska Monika Bepirszcz – 

Wingrowicz omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/58/2019 Rady Miejskiej           

w Kętrzynie z dnia 21 lutego 2019r. w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości 

odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych. 

Radna Marzena Gajek -zawnioskowała,  aby przestawiać Radnym wszelkie kalkulację z MWIK wraz          

z wnioskiem, by mogli na podstawie ich podjąć decyzję  tym bardziej, że dotyczy ona podwyżek dla 

mieszkańców. Na komisji powinien być obecny prezes spółki, który wypowiedziałby się w powyższej 

sprawie. 

Zastępca  Burmistrza Maciej Wróbel – poinformował, że zaprosi na sesję Prezesa MWIK i przedstawi 

wniosek wraz z kalkulacją.  

Następnie Przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  

8 członków obecnych na sali w głosowaniu 3 głosy „za”, 3 głosy „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujący się” 

– komisja nie wyraziła opinii, głosowanie nie dało rozstrzygnięcia. 

3.6 Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec – omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały               

Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034. 

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodnicząca Komisji 

przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale 8 członków obecnych na sali            

w głosowaniu 5 głosy „za”, 3 głosy „wstrzymujące się”  - pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.7 Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec – omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Kętrzyn na rok 2023.  

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodnicząca Komisji 

przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale 8 członków obecnych na sali            

w głosowaniu 4 głosy „za”, 4 głosy „wstrzymujące się”  - pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.8 Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia wniosku. 

 Uwag nie wniesiono. Przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania projektu uchwały. Komisja 

przy  udziale  8 członków obecnych na sali w głosowaniu 8 głosów „za”, - pozytywnie zaopiniowano 

projekt uchwały. 

Ad. pkt 4.  Radni zapoznali  ze stanowiskiem w sprawie zapoznania się z planami pracy komisji 

stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie na I półrocze 2023 r.  

Komisja w toku dyskusji ustaliła o zniesienie punktu z planu pracy nr 2 i 7 tj. 

2.Analiza i ocena stanu bezpieczeństwa w mieście w 2022 roku. 

7.Analiza informacji z funkcjonowania spółek komunalnych za 2022 r.  

Następnie Przewodnicząca przystąpiła do głosowania poprawki. Komisja przy  udziale  8 członków 

obecnych na sali w głosowaniu 7 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się” - pozytywnie zaopiniowano 

poprawkę. 

Ad. pkt 5. Komisja w toku dyskusji ustaliła następujący plan pracy Komisji na I półrocze 2023r. 

1. Ocena stanu oświetlenia  miasta.  

2. Analiza funkcjonowania  komunikacji miejskiej po wprowadzenia bezpłatnych przejazdów na 

terenie miasta. 
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3. Ocena miejskich obiektów sportowych. 

4. Ocena stanu utrzymania komunalnych zasobów mieszkaniowych. 

5. Analiza i ocena informacji z funkcjonowania Straży Miejskiej za 2022 r. 

6. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw skierowanych do komisji. 

7. Opiniowanie projektów uchwał i stanowisk na posiedzenia  Rady Miejskiej. 

Następnie przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania projektu stanowiska w sprawie 

zapoznania się z planami pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie na I półrocze 2023r. 

Komisja przy udziale 8 członków obecnych na sali w głosowaniu : 7 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący 

się”   - pozytywnie przyjęła stanowisko.  

Ad. pkt 6. Komisja zapoznała się z projektem stanowiska w sprawie niesłusznych roszczeń przedszkoli 

niepublicznych za lata 2009-2016”, przygotowanego przez radnych Daniela Sapińskiego                        

i Zbigniewa Nowaka.  

Zastępca  Burmistrza  Maciej Wróbel – zgłosił poprawkę o uzupełnienie projektu stanowiska. 

1. Po akapicie czwartym dodać akapit o treści:  

To Państwo Polskie odpowiada za taki stan rzeczy. Niejasne i nieprecyzyjne prawo doprowadziło do 

pozwów sądowych na ogromną skalę. Stało się to dopiero po tym jak wizję szybkiego zysku roztoczyły 

przed powódkami kancelarie prawne. Właściciele przedszkoli nigdy wcześniej nie podnosili, że 

wypłacana przez gminę dotacja jest zbyt niska, a co za tym idzie powoduje uszczerbek                       

w funkcjonowaniu placówki poprzez niemożność realizacji podstawy programowej i kłopoty finansowe. 

Wręcz przeciwnie, przedszkola rozwijały się, a ich właściciele czerpali z tego zyski.  

Nie można więc mówić o szkodzie, co orzekł Sąd Najwyższy w orzeczeniu z lipca 2020 roku, gdyż 

szkoda nie została poniesiona. Gdyby kwota wypłacana przez samorząd była wyższa, to dotacja 

byłaby wówczas nadmierna, gdyż przedszkole nie byłoby w stanie jej wydatkować na cele oświatowe. 

Dotacja wraz z czesnym uiszczanym przez rodziców zabezpieczała placówkę finansowo w pełni. 

Ustawa o finansach publicznych obliguje JST do finansowania z dotacji w niezbędnym zakresie. 

Wiadomym jest, że każdy jest w stanie wydać pieniądze, które otrzyma, ale czy nadal będzie to zakres 

niezbędny czy jednak rozrzutny? 

Następnie przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania poprawki. Komisja przy udziale 8 

członków obecnych na sali w głosowaniu : 5 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące się” - pozytywnie 

przyjęła poprawkę.  

2. Dokonać korekty:  

W akapicie trzecim dokonać zmiany kwoty „ponad 20 mln zł” na kwotę „prawie 30 mln złotych           

z odsetkami”.  

Następnie przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania poprawki. Komisja przy udziale 8 

członków obecnych na sali w głosowaniu : 7 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się” - pozytywnie 

przyjęła poprawkę.  

3.Poprawkę do projektu stanowiska o uzupełnienie: 

 Przekazać stanowisko do wiadomości: Prezydent RP Pan Andrzej Duda, Prezes Rady Ministrów Pan 

Mateusz Morawiecki, Minister Edukacji i Nauki Pan Przemysław Czarnek  

Następnie przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania poprawki. Komisja przy udziale 8 

członków obecnych na sali w głosowaniu :7 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się” - pozytywnie 

przyjęła poprawkę.  

4.Poprawka Zbigniewa Nowaka – w ostatnim akapicie o uzupełnienie: dodać po wyrazie 

niekorzystnych wyraz  rozstrzygnięć sądowych po poprawce akapit otrzymuje brzmienie: 

Rada Miejska w Kętrzynie zwraca się do organów Państwa z apelem o podjęcie działań 

rekompensujących polskim samorządom środki finansowe, które na skutek niekorzystnych 

rozstrzygnięć sądowych stanowią poważne zagrożenie dla ich sytuacji finansowej. 

Następnie przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania poprawki. Komisja przy udziale 8 

członków obecnych na sali w głosowaniu :7 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się” - pozytywnie 

przyjęła poprawkę.  
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Następnie przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania stanowiska wraz z poprawkami. Komisja 

przy udziale 8 członków obecnych na sali w głosowaniu : 6 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące się” - 

pozytywnie przyjęła stanowisko wraz z poprawkami.  

Ad. pkt 7. Radni zapoznali się z informacją  o działalności Komisji Mieszkaniowej Rady Miejskiej          

w Kętrzynie za 2022 rok. stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 Ad. pkt 8. Informacje, zapytania i wolne wnioski. 

Radny Edward Mitros – zwrócił uwagę o wygląd poczekalni dworca i toalet, który w ocenie radnego 

jest negatywne.  

Przewodnicząca komisji odczytała następujące pisma: 

• Burmistrza Miasta Kętrzyn  z dnia  20 listopada 2023r.w sprawie sposobu opracowania 

sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego. 

• Ochotniczej Straży Pożarnej w Pilcu, która zwraca się z prośbą o wsparcie inicjatywy 

ufundowania sztandaru jednostki. 

• Stowarzyszenie „Kompas” Mikołajki w sprawie nieprawidłowości funkcjonowania lokalnego 

samorządu terytorialnego. 

Ad.pkt.9. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do protokołu nr 74/2022 nie zgłoszono 

poprawek i przystąpiła do głosowania - przy udziale 8 członków, w głosowaniu 8 głosów „za -  

przyjęto protokół.  

Ad.pkt.10. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do protokołu nr 75/2023 nie zgłoszono 

poprawek i przystąpiła do głosowania - przy udziale 8 członków, w głosowaniu 8 głosów „za -  

przyjęto protokół.  

Ad. pkt.11. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec omówienia porządku obrad,  Przewodnicząca  zamknęła  posiedzenie. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Joanna Golińska 

Wiceprzewodnicząca 
Rady Miejskiej w Kętrzynie 

Przewodnicząca 
Komisji Gospodarki Komunalnej 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
 

(-) Wioletta Czech 

 

 
 


